



首页 本刊概况 期刊征订 学术交流 学术期刊 编委会 联系我们

投稿指南 | 学术论坛 | 期刊数据 | 期刊全文 | 文章查询 | 下载专区 | 体育茶座

订户之窗 | 学术百家 | 体育网刊 |



期刊全文 ::

未安装PDF浏览器的用户请下载

### 学校体育设施服务社会政策的执行困境与路径优化

杨成伟1, 唐炎2

浏览次数 843



2018年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
2017年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
2016年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
2015年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
2014年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
2013年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
2012年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
2011年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
2010年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
第7期	第8期	第9期
第10期	第11期	第12期
2009年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
第7期	第8期	第9期
第10期	第11期	第12期
2008年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
第7期	第8期	第9期
第10期	第11期	第12期

( 1.四川师范大学 体育学院, 四川 成都 610101; 2.上海体育学院 体育教育训练学院, 上海 200438 )

摘 要: 国家出台学校体育设施服务社会政策, 以解决体育公共需求与社会体育资源不足的矛盾。然而, 研究发现这项政策落实并不容易, 在政策执行过程中出现抵制执行、象征性执行、选择执行、附加执行以及政策合谋等现象。政策体系自身匹配度不高、政策执行组织体系不明确、目标群体利益表达意识缺乏、政策执行资源不足和政策执行制度不完善等因素使政策执行陷入困境。提出政策执行优化路径: 通过法律保障政策执行; 整合政策执行组织体系; 以政府主导, 多渠道拓宽政策执行资源; 提升目标群体体育利益表达意识; 完善政策执行监控保障体系。

关 键 词: 社会体育; 公共政策; 学校体育设施; 服务社会

中图分类号: G80-05; G807 文献标志码: A 文章编号: 1006-7116(2013)06-0055-05

#### Dilemmas in and ways to optimize the execution of the policy for school sports facilities to serve society

YANG Cheng-wei1, TANG Yan2

( 1.School of Physical Education, Sichuan Normal University, Chengdu 610101, China; 2.School of Physical Education and Training, Shanghai University of Sport, Shanghai 200438, China)

Abstract: The state has launched the policy for school sports facilities to serve society, so as to resolve the conflict between public sports demand and social sports resource deficiency. However, through their research the authors found that this policy was not adequately implemented, and that during policy execution there were signs such as boycotting execution, symbolic execution, selective execution, additional execution and policy conspiracy etc. By means of analysis, the authors concluded that the following factors had driven policy execution into dilemmas: policy systems themselves were not so well matched; policy execution organization systems were not clearly specified; target groups' interest expression awareness was inadequate; resources for policy execution were insufficient; the policy execution system was imperfect. The authors put forward the following ways to optimize policy execution: assure policy execution by law; integrate policy execution organization systems; expand policy execution resources in a multi-channel way guided by the government; promote target groups' sports interest expression awareness; perfect the policy execution supervision and assurance system.

Key words: social sports; public policy; school sports facilities; serving society

[【关闭窗口】](#)

**2007年**

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
第7期	第8期	第9期

**2006年**

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期

**2005年**

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期

**2004年**

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期

**2003年**

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期

**2002年**

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期

**2001年**

第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期

你是第 [16327277](#) 位访问者

版权所有：体育学刊 粤ICP备05080741号 技术支持：网天科技

地址：广东广州石牌华南师范大学继续教育学院教学楼4-5楼 邮编：510631

编辑部电话：020-85211412 传真：020-85210269 邮箱：tyxk@scnu.edu.cn